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ÜGYVÉDSÉG. 

A Nemzetközi Ügyvédunió párisi 
kongresszusa. 

A Nemzetek Szövetsége arra törekszik, hogy az 
egyes országokbeli intellektuális elemeket közelebb hozza 
egymáshoz. Ebből a célból megalakította az Értelmi 
Egy ii ttm (í ködé s Nemzetközi Intézetét (Institut Interna -
tionial de Coopération Intellectuelle) és ezzel kapcsolat-
ban az egyes szellemi foglalkozások képviselőit is egy-
egy nemzetközi szervezetbe kívánja tömöritenii. 

így alakult meg a Nemzetközi Ûgyvéd.un ió. 
A Nemzetközi Ügyvédmnió 1929-ben tartotta meg 

első kongresszusát Bruxellesben. 
Az Unióba kizárólag az egyes országok hivatalos 

ügyvéd szövetségei léphetnek he tagul, ha felvételi kérel-
müket az Unió kongresszusán elfogadják. A magyar 
Országos Ügyvédszövetség erejére és -tekintélyére mutat 
az a körülmény, hogy Magyarországot már az alapitó-
tagok közt találjuk, akik már az -első bruxellesi kongresz-
szusna is meghívást kaptak. K i kell itt emelnünk 
ckr. Király Ferencnek, az Országos Ügyvédiszövetség 
ügyvezető alelnökének jelentős szer-epét, -aki kezdettől 
fogva szervezte a magyar szövetség felvételét a. nemzet-
közi Unió kebelébe. 

A Nemzetközi Ügyvédunió az idén január 27-től 
29-ig tartotta második kongresszusát Parisban. Magyar-
országot az Országos Ügyvédszöveitség kiküldöttei: 
Dr. Nyulászi János, a Szövetség ¡társelnöke, Dr. Király 
Ferenc, a Szövetség ügyvezető alelnöke és Dr. Ladányi 
Sándor, a Szövetség központi titkára képviselték. 

Január 27-én -délután 5 órakor -gyűltek össze a dele-
gátusok a Palais Royalbam, ahol az Értelmi Együttműkö-
dés Nemzetközi Intézete is székel. Ez alkalommal a 
delegátusok igazolták megbízásukat és megállapittatott, 
hogy 20 nemzet 71 tiagga-l képviseltette magát. Megjelen-
tek az összes európai országok képviselői Olaszország 
kivételével-, valamint az Amerikai Egyesült Államok, 
Japán, Peru és Chile. Angla, az Amerikai Egyesült 
Államok, Japán,, Görögország, Peru és Chile, nem minit 
az Unió tagja-i, hanem mint megfigyelők (observateurs) 
vettek részt. 

A kongresszus elnöke Maître Georges Guillaumin, a 
páirisi ügyvédi kamara elnöke volt, mellette főtit-
károkként Maître Louis Surran, a párisi ügyvédi ka-
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mura választmányi tagja ós Mailre Charles (Ihettde, a 
bruxellesi iigvvédi kamura volt választmányi tagja mű-
ködtek. 

A megnyitás alkalmával Julién Lurliaire, az Értelmi 
Együttműködés Nemzetközi Intézetének igazgatója mint 
házigazda üdvözölte a megjelenteket, mire (juillaumin, a 
kongresszus elnöke válaszolt. A franca igazságügyi mi-
niszter Lucien Hubert peesétör emelkedett ekkor szó-
lásra és a francia kormány üdvözletét tolmácsolta. 

Január 28-án délelőtt (Juillaumin elnök gyönyörű 
beszéddel nyitotta meg a munkaüléseket (séances du t'ra-
vail). Ez a beszéd méltó volt a nagy tradiciókkal biró 
párisi Barreau-hoz és nagy lelkesedést váltott ki a dele-
gátusokból. Ezután Maitre Rodanet a francia anyaország 
és gyarmatai ügyvédei nemzeti szövetségének elnöke, 
üdvözölte a kongresszus elnökét, majd a főtitkárok 
Németországnak, Ausztriának és Spanyolországnak az 
Unióba való felvételi kérelmét terjesztették elő. Ausztria 
felvételi kérelmének tárgyalásán Csehszlovákia képvise-
lője dr. Alois Stompfe, a prágai ügyvédi kamara elnöke 
szólalt fel és hozzájárult Ausztria felvételi kérelméhez. 
Ugyanis Ausztria már az Unió első kongresszusán Bru-
xellesben is kérte felvételét, ahol Csehszlovákia vétója 
folytán a felvétel elmaradt. Ennek oka az volt, hogy 
Ausztriában nincsen hivatalosan elismert országos ügy-
védszövetség és a bruxellesi kongresszuson csupán egy 
ügyvédtársadalmi egyesület képviseltette magát'. Most. 
azonban dr. Julius Pfeifer, a bécsi ügyvédi kamara volt 
elnöke az összes osztrák ügyvédi kamarák hivatalos meg-
bízólevelét hozta és így Ausztriát, most fel is vették az 
Unióba, ép ugy mint. Németországot és Spanyolországot. 

Azután a főtitkárok adták elő az érdemi és finan-
ciális jelentéseket', ismertetve az Unió keletkezését, célját, 
misszióját s anyagi eszközeit. 

Délután, az Igazságügyi Palotában fog-adta a kon-
gresszus résztvevőit a párisi ügyvédi kamara. Párisban 
ugyanis az ügyvédi kamara helyiségei a bíróságokkal 
együtt az Igazságügyi Palotában találtak elhelyezést és 
Párisban a bírósági tárgyalások mind délután vannak. 
A párisi ügyvédi kamara választmánya teljes számban 
talárba öltözve jelent meg a fogadáson és valóban fel-
emelő látványt nyújtott, amidőn ötvein talárba öltö-
zött tekintélyes ügyvéd a kamara gyönyörű nagytermében 
az emelvényen helyet foglalt és középen az elnök Maitre 
Puije.n, ki szép beszéddel üdvözölte a jelenlévőket az 
ügyvédi hivatásnak az emberiség fejlődésében elfoglalt 
szerepét" kiemelve. Az üdvözlő beszédre Maitre Crorkaert, 
a bruxellesi ügyvédi kamara elnöke válaszolt. Azután a 
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párisi ügyvédi kamara volt elnöke Mailre Sale vezette 
körül a kongresszus tagjait az Igazságügyi Palotában, 
•ahol büntető és polgári első és felsőfokú tárgyalásokat 
hallgattak végig. Ugyancsak megtekintették az ügyvédi 
rend muzeumát (Musée de l'Ordre), ahol történelmi ér-
tékű anyag van, összegyűjtve a francia ügyvédségre vo-
natkozólag. Különösen érdekesek a francia forradalomban 
teljesített ügyvédi védelem dokumentumai, egykorú met-
szetek, Ítéletek és régi foliánjsok, képek, szobrok. Majd a 
régi börtönöket mutatta meg (Comciergerie), ahol külö-
nösen Marié Antoinette királyné cellája, a guillot'in-ra 
váró arisztokraták rácsos terme, az eredeti francia forra-
dalomheti guillotin keltették fel a kongresszus tagjainak 
figyelmét. A legfőbb államügyész (procureur generál) 
M. Malter, a francia akadémia tagja, Dreyfuss és 
Wattine elnökök fogadták ezután a kongresszus részt-
vevőit. 

Ezután a városházán fogadta a kongresszus tagjait 
a városi tanács elnöke-M. D'Andigné. 

Este a pecsótőr-igazságügyuiiuister védnöksége alatt' 
bankett volt, ahol Maittar legfőbb államügyész elnökölt és 
az TJnió nevében Guiüauimin elnök köszönte meg.-a,meghí-
vást, míg Maitre Appleton a francia. ügyvédek és Stompfe 
csehszlovák delegátus a külföldi delegátusok nevében 
tette azt. A banketten résztvett J . Weiss, az Értelmi 
Együttműködés Nemzetközi Intézete jogi osztályának 
igazgatója is. 

Január 29.-éin délelőtt Maitre Gheude tartotta meg 
beszámoló beszédét, mely a különböző országok ügyvédi 
szervezetei között való kapcsolatok' kiépítéséről szólt és 
a kongresszus elhatározta, hogy ezen kérdésben ugyan-
csak öt bízza meg az egyes ügyvédi szervezeteikkel való 
közvetlen érintkezésbe lépésével ás erről jelentés ké-
szítésével. E kérdés tárgyalásánál bemutatta a magyar 
delegáció Dr. Király Ferencz és Dr. Szigeti László ismer-
tetését a magyar ügyvédség szervezetéről. 

Maitre Appleton emelkedett ezután szólásra és a 
nemzetközi egyesületek jogállásáról tartott mélyreható 
előadást. Ismertette az erre vonatkozó különböző jogi 
felfogásokat és előadásának eredményeképen azon véle-
ményét szűrte le, hogy a görög Politis-féle tervet aján-
lotta elfogadásra. 

A megindult vitában igen sokan vettek részt annál is 
inkább, mert' Dr. Nyulászi Jánosnak, a magyar delegáció 
vezetőjének e kérdésben azon véleménye volt, hogy a 
Politis-l'éle terv ne fogadtassák el és ne engedtessék meg, 
hogy a nemzetközi egyesületek az egyes államok ellenük 
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irányuló intézkedéseit jogorvoslattal támadhassák meg 
egy nemzetközi bíróságnál. 

A kifejlődött vita Appleton és Nyulászi javaslata kö-
zött tág körben folyt le, amelyben a magyar javaslat mel-
lett különösen Spanyolország szállt síkra, hivatkozva a 
vörös veszedelemre, amely a nemzet-közi egyesületek révén 
az egyes államokban esetleg erőre tudna kapni. 

A kongresszus végül is az egész kérdést a Nemzetek 
Szövetségéhez tette át konszideráció végett. 

Délután a kereskedelmi ügyekben döntő nemzetközi 
választott bíróságok tel állításának kérdése került sző-
nyegre. Előadó Maitae Sarran volt. Ő szükségesnek látta 
egy ilyen bíróság felállítását azon ügyekre nézve, ame-
lyek oly államok alattvalói között merülnek fel, amely 
államok ezen intézményt elfogadják. 

Dr. Ladányi Sándor magyar delegátus e kérdésnél 
azt az indítványt terjesztette elő, hogy a kérdés nagy 
jelentőségére való tekintettel ne döntsön, a kongresszus 
e kérdésben, hanem küldessék ki egy bizottság az u j 
intézmény felállítása részleteinek kidolgozására. 

E javaslatot különösen Sir Williams angol dele-
gátus, a volt angol-német hágai döntőbíróság tagja, is 
támogatta. 

Igen figyelemreméltó, hogy a kongresszus második 
érdemleges kérdésénél is a magyar javaslat talált elfoga-
dásra. 

Ezután Maitre tíheude tartotta meg előadását a nem-
zetközi kapcsolatokat érintő bűncselekmények megtorlá-
sára vonatkozó jogszabályok statuálása tekintetében és 
ennek 'eredményeképen a kérdést, a kongresszus a Nemze-. 
tek Szövetségéhez tette át részletes kidolgozás végett. 

Délután Luben Danailoff, a szófiai legfőbb ügyvédi 
tanács tagja, tartotta meg előadását á bolgár ügyvédi 
niyugdijintézetröl. Határozati javaslatát a kongresszus 
elfogadta, amely szerint kívánatos, hoigy minden' 
ügyvédi kamara, amelynek kebelében még nincs 
nyugdíjintézet, ilyent állítson fel és kiküldetik egy bi-
zottság, amely az összes nemzetek ügyvédségének nyug-
dijintézeti szabályzatait tanulmányozza és egy legjobb 
szabályzatot felállót. E bizottságba Magyarországot is be-
választották Nyulászi János személyében. A magyar dele-
gáció bemutatta dr. Oppler Emil ismertetését a magyar 
rendszerről. 

A záróülésen dr. Király Ferenc' magyar delegátus 
mondott nagyhatású beszédet, melyben a magyar ügy-
védségnek a „Jogászi Loearno"-ba való bekapcsolódását 
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jelentette. Utalt azokra a szoros kulturális kapcsolatokra, 
amelyek a magyar ügyvédi kart ia nagy külföldi bar-
reaukhoz eddig is fűzték és kiemelte ^azokat a közös — 
etikai, közszabadságivédő és jogérzeti — vezérlő eszmé-
ket, 'amelyek a magyar és a francia ügyvédi rendiét egy-
képen .sugalmazzák. 

A Nemzetközi Ügyvédunió választmányába Német-, 
Osztrák- és Spanyolországok képviseletében beválasztot-
tak egy-egy tagot. 

Joseph Thom, a luxembourgi ügyvédi kamara elnöke 
inditványára, a Nemzetközi Ügyvédunió harmadik kon-
gresszusának idejéül 1931 junius hónapja állapíttatott 
meg, helyéül pedig Luxembourg jelöltetett ki. 

Guilíaumin lelépő elnök beszédével zárult be a kon-
gresszus, miután Maitre Rodanet a francia s gyarmati 
ügyvédiek nemzeti szövetsége nevében az 1930 április 
22—27. Algerban tartandó kongresszusukra meghívta az 
ösiszes jelenlévőket. 

Este ,a francia köztársaság elnöke fogadta az Eiysée-
ben a kongresszus tagjait, ahol Hubert igazságügy-
miniszter mutatta be Doumergue elnöknek ia delegátuso-
kat. A fogadás utáni aiz elnöki palotában a Párisban tar-
tózkodó összes külföldi diplomaták, iaiz összes francia 
marsallok, biborosok ós érsekek, valamint a meghívott 
politikusok, seniatorok, képviselők és családtagjaik rész-
vételével ragyogó estély és ennek keretében később nagy-
szabású bál volt, amelyen ia kongresszus tagjai- a hajnali 
órákig jelen voltak. Mint a francia Gazette du Palais, a 
jogászok hírlapja mondja: ezzel ia fényes -estéllyel mél-
tóan fejeződött be a Nemzetközi Ügyvédunió I I . kon-
gresszusa. dr. Ladányi Sándor. 
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